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Saksnummer: 74/2019 
Sak: Godkjenning av møteprotokoll  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Vedtak:  
Protokollen fra styremøte 16.-17. september ble enstemmig godkjent. 
 
 
 
Saksnummer: 75/2019 
Sak: Tidsplan Landsskytterstevnet 2020 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.400 

 
Administrasjonens har lagd et utkast til tidstabell med et anslag på 5500 påmelde skyttere.  
Tidstabellen er mye lik årets tidstabell, men p.g.a. at stevnet foregår i perioden 7.-14. august, 
anbefales at skytingene for rekruttklassene er ferdige på mandag (unntatt lagskyting). Selv 
om det ikke er registrert at elever har skolestart i LS-uka, anbefaler administrasjonen dette 
tiltaket fordi mange lærere begynner med planleggingsdager denne uken. Det samme 
tiltaket ble gjort i Voss i 2012, da Landsskytterstevnet foregikk fra 9.-16. august.   

Overordnet er det mange faktorer som må hensyntas for en god tidstabell. For skytterne kan 
det synes som det er rom for å komprimere stevnet, men for arrangørene og de 
profesjonelle aktører er dagene svært lange. Onsdagen på LS er slik den nå gjennomføres 
kritisk i forhold til eventuelle forsinkelser. Dette også med hensyn til NRK sine 
direktesendinger fra LS på kveldstid.  

Generelt er det slik at siste års tidsplan har vært vellykket i forhold til å få mange tilskuere på 
de TV-sendte finaler. Fredagens NM i feltskyting hadde også et stort publikum. Grepet med å 
flytte Militært NM finale til onsdag, samt årets innføring av Ungdomslaget, ble også svært 
godt mottatt.  

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre vedtar tidsplanen for Landsskytterstevnet 2020 i perioden 7.-14. august i 
Elverum. Tidsplanen bekjentgjøres på dfs.no. 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 

Saksnummer: 76/2019 
Sak: Fastsetting av tid og sted for Skyttertinget 2020 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.200 og 1.400 

 
Etter foreløpig tidsplan starter Landsskytterstevnet på Elverum fredag 7. august. 
Administrasjonen foreslår å avholde Skyttertinget 2020 torsdag 6. august. Administrasjonen 
mener at dette er løsning som vi har god erfaring med fra de siste to årene. 
Åpningsseremonien blir etter arrangørens ønske i sentrum på fredag ettermiddag. 
Skyttertinget blir på Scandic Elgstua hotell.   



Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Skyttertinget 2020 avholdes torsdag 6. august med start kl. 9:00. 
2. DFS sentralt dekker to overnattinger for tingdelegatene, og reise etter satser som 

vedtatt av Norges Skytterstyre.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 
Saksnummer: 77/2019 
Sak: Valg av dirigenter til Skyttertinget 2020 
Kompetanse: Jf. kapittel 1.200 

 
Olav K. Vaaje og Ann Kristin Årskog Vikhagen har begge svart ja til å lede Skyttertinget 2020 
på Elverum. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Olav K. Vaaje og Ann Kristin Årskog Vikhagen velges til dirigenter for Skyttertinget 2020. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 
 
 
Saksnummer: 78/2019 
Sak: Møteplan for Norges Skytterstyre 2020 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 

Norges Skytterstyre vedtar følgende møteplan for 2020: 

1 Søndag-mandag 2. - 3. februar Oslo/Gardermoen, vara innkalles 
2 Mandag 23. mars Oslo/Skytterkontoret 
3 Søndag-mandag 26. - 27. april Oslo/Gardermoen 
4 Mandag 15. juni Video/Teams 
5 Onsdag 5. august Elverum 
6 Mandag 14. september   Video/Teams 
7 Søndag-mandag 25.- 26. oktober Oslo/Gardermoen 
8 Fredag-lørdag 4.-5. desember Oslo  

Endelig møtested bestemmes ved innkalling. Enstemmig vedtatt. 

 

 

 



Saksnummer: 79/2019 
Sak: Representasjon for Norges Skytterstyre 2020 
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
Flere styrerepresentanter står på valg i 2020, så det foreslås å oppnevne lagleder for nordisk 
mesterskap senere.  

Følgende representasjon vedtas: 
 

1.Kurs for nye tillitsvalgte i samlagene 11.- 12. januar, Gardermoen 

            Bernt Brovold og Kari Sofie Brøndbo Fiskum 

2.Regionalt seminar Østlandet og Sørlandet 1.- 2. februar, Gardermoen 

Hele styret 

3.NM i skifeltskyting 21.-22. mars, Skaun 

Jan Åge Gjerstad 

      4.Landsskytterstevnet Elverum 7. - 14. august 

Hele styret 

5.Frende Cup Stang- og felthurtigskyting 5.- 8. august (Nordskogbygda, Trysil og Åmot) 

      Jens Sverre Knutsen besøker arrangørlag 

6.NM skogsløp med skyting (ubestemt, mulig i forkant av LS)  

Jostein Rubbås Risvik (feltutvalget) 
 
7. Frende Cup avslutning, 30. august - 1. september (Hovdebygda og Ørsta, Sunnylven, 
Sykkylven)  
       Tor Jakob Reitan 

8. Nordisk mesterskap i Danmark, 3. – 6. september 

            Presidenten, lagleder oppnevnes senere, representant for DFSU 

Styremedlemmer representerer DFS ved møter i landsdeler/landsdelskretser/samlag 
etter kunngjøring på et foregående styremøte. Reiser utover dette må avklares 
kostnadsmessig med presidenten. Enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 

 

 



Saksnummer: 80/2019 
Sak: Møteplan DFSU 2020   
Kompetanse: Jf. Kapitel 17 

I Skytterbokas kap. 17.110 pkt. 12 står følgende: "Innen 15. oktober hvert år skal utvalget 
utarbeide et detaljert budsjett og møteplan for neste års virksomhet. Budsjettet og planen 
forelegges Skytterstyret til godkjenning."   

DFSU har tradisjonelt hatt 4-5 møter pr år. Noen av møtene gir seg selv i forhold til frister 
etc. Skytterbokas kap. 17 legger på utvalget.   

Administrasjonens drøfting 
Å holde møtene på Skytterkontoret har vist seg å være en bra både økonomisk og praktisk. 
Det anbefales derfor å fortsette med dette.   

Adm. foreslår også at praksisen med å gjennomføre møtene uten overnatting så langt det er 
mulig videreføres. Møtene kan da eksempelvis starte klokken 09:00 og vare til 17:00 slik at 
utvalgsmedlemmene rekker å reise frem og tilbake samme dag. Dette er også et 
kostnadsbesparende grep. Det foreslås også at praksisen med å holde møtene på ukedager 
videreføres.   

DFSU:  
DFSU har behandlet saken i DFSU-sak 16/2019 og støtter administrasjonens forslag.   
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende møteplan for 2020 vedtas: 

Mandag 24. februar:  Skytterkontoret, Oslo.   
Mandag 8. juni:  Videomøte/Teams  
Lørdag 8. august:  Elverum, Landsskytterstevnet.  
Tirsdag 15. september:  Videomøte/Teams  
Lørdag 21. november:  Skytterkontoret, Oslo  

Møtene avholdes som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting vurderes.  
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

  



Saksnummer: 81/2019 
Sak: Møteplan for Feltutvalget 2020  
Kompetanse: Jf. Kapittel 1.400 

 
I Skytterbokas kap. 18.110 pkt. 8.c beskriver følgende: "Innen 15. oktober hvert år skal 
utvalget utarbeide et detaljert budsjett og møteplan for neste års virksomhet. Budsjettet og 
planen forelegges Skytterstyret til godkjenning."  
 
Feltutvalget legger opp til 4 møter pr år. Noen av møtene gir seg selv i forhold til frister etc. 
Skytterbokas kap. 18 legger på utvalget.  
 
Administrasjonens drøfting 
I likhet med i 2019 er det naturlig å ha første utvalgsmøte i forbindelse med regionalt 
seminar på Gardermoen. Her vil samlagenes feltkontakter innkalles, og det blir en viktig 
møtearena for feltutvalgets medlemmer. De øvrige møtene blir i Oslo.  
 
Feltutvalget: 
Feltutvalget har behandlet møteplanen i sak 8/2019 og støtter administrasjonens forslag.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Følgende møteplan for 2020 vedtas: 

Fredag 31. januar:  Gardermoen (i forbindelse med Reg. seminar)  
Tirsdag 10. mars:  Skytterkontoret, Oslo 
Tirsdag 22. september:  Skytterkontoret, Oslo (Videomøte/Teams) 
Tirsdag 17. november:  Skytterkontoret, Oslo 

Møtene avholdes som dagsmøter uten overnatting. Ved behov kan overnatting vurderes.  

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt 

 

 

Saksnummer: 82/2019 
Sak: Regnskap per 31.08.2019  
Kompetanse: Jfr. Kapitel 1.400 

 
Administrasjonen la fram regnskap per 31.08.2019.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 
Norges Skytterstyre tar fremlagte regnskap pr. 31.08.2019 til etterretning. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 



Saksnummer: 83/2019 
Sak: Klage på vedtak om klassesetting på 15 meter fra 1. januar 2020 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Skyttertinget vedtok følgende i sak 10/2019: 

Det opprettes separat klassesetting for 15 meter innendørs og utendørs (200/300 
meter). Egne klassesettingsgrenser defineres i begge disipliner. 
 

Videre traff Skyttertinget følgende vedtak i sak 11/2019: 
              Dato for klassesetting endres til 1. oktober. 
 
Norges Skytterstyre vedtok følgende i sak 64/2019 om klassesetting for 2020: 

1. Klassesettingsgrensene de samme for både 15 meter og 200/300 meter. 
2. Det gjennomføres egen klassesetting på 15 meter fra 01.01.2020 med bakgrunn i 15-

meter resultatene i 2019. Overgangsordninger fastsettes på neste styremøte. 
3. Egen klassesetting innendørs 15 meter gjelder for klasse 1-5 og for skyttere i EJ og 

Junior som skal skyte i klasse 1-5 i sesongen 2020. 
4. Det presiseres at klassesetting feltskyting følger 200/300 meter.  
5. Fra og med 01.10.2020 endres klassesettingstidspunktet til 01.10. 

 
Vedtaket ble fattet med 5 mot 3 stemmer.  
 
Rogaland skyttersamlag har påklaget vedtakets punkt 2. Samlaget begrunner klagen blant 
annet med følgende (kort oppsummert): 

• De stevnene som ble skutt på 15 meter fra 1.1.2019 og fram til Skyttertinget var etter 
gjeldende regelverk ikke klassesettende stevner. Iht. Skytterboka trer alle tingvedtak i 
kraft fra 1. januar etter at vedtaket er gjort, såframt annet ikke blir fastsatt av 
Skyttertinget (§ 2-12). Samlaget mener at her er det snakk om innføring av 
klassesetting av en helt ny øvelse som et tingvedtak, og ikke en sak med justering av 
grenser for opprykk/nedrykk der styrets kan bruke sin kompetanse.  

• Forutsigbarhet. Mange skyttere planlegger ut fra de lover og regler som gjelder. 
Dette er spesielt viktig for de som skal opp i høyere stillinger. Da er det svært 
beklagelig at anbefalte strategier overfor skyttere i lagene ikke fungerer lenger pga. 
tilbakevirkende endringer. 

 
Samlaget ber Norges Skytterstyre om å gjøre om vedtaket i sak 64/2019, og la egen 
klassesetting for 15 meter gjelde fra 1.10.2020.  
 
Norges Skytterstyres vurdering: 
Norges Skytterstyres flertall velger å tolke regelverket slik at Skyttertingets vedtak er gjort 
gjeldende fra 1.1.2020, og at egen klassesetting for 15 meter således også skal gjelde fra 
1.1.2020. Dette medfører at resultater fra hele sesongen 2019 danner grunnlag for 
klassesettingen på 15 meter som den øvrige klassesetting utendørs.  
 
Norges Skytterstyres flertall er videre av den oppfatning at Skyttertinget 2019 ville ha en 
raskest mulig innføring av egen klassesetting for 15 meter. Det gir Norges Skytterstyre 
hjemmel til å innføre egen klassesetting for 15 meter fra 1.1.2020. Videre følger Norges 



Skytterstyre opp tingvedtaket i sak 11/2019 med en ny felles klassesettingsdato fra 
1.10.2020, jf. punkt 5 i sak 64/2019. Utfyllende reglement for dette settes i sak 84/2019. 
  
Vedtak: 
Norges Skytterstyre tar ikke klagen fra Rogaland skyttersamlag til følge. Vedtak i sak 64/2019 
opprettholdes med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Gjerstad, Birkeland, Knutsen, Brøndbo 
Fiskum og Michelsen stemte for, mens Reitan og Knudsen stemte mot.      
 
 
 
Saksnummer: 84/2019 
Sak: Regelverk klassesetting 15 meter  
Kompetanse: Jfr. Kapittel 1.400 

 
I forrige styremøte sak 65/2019 ble det gjort følgende vedtak: 

1. Klassesettingsgrensene beholdes uendret for 2020-sesongen. For 2020- sesongen er 
klassesettingsgrensene de samme for både 15 meter og 200/300 meter.  

2. Det gjennomføres egen klassesetting på 15 meter fra 01.01.2020 med bakgrunn i 15meter 
resultatene i 2019. Overgangsordninger fastsettes på neste styremøte. 

3. Egen klassesetting innendørs 15 meter gjelder for klasse 1-5 og for skyttere i EJ og Junior 
som skal skyte i klasse 1-5 i sesongen 2020.  

4. Det presiseres at klassesetting feltskyting følger 200/300 meter.   

5. Fra og med 01.10.2020 endres klassesettingstidspunktet til 01.10. 

Denne saken gjelder oppfølging av punkt 2 i vedtaket angående overgangsordninger. 
 
Administrasjonens drøfting: 
Slik administrasjonen ser det er det fire forhold som må avklares nærmere. For det første må 
det tydeliggjøres at reglementet kun gjelder skyttere fra klasse Junior, Eldre Junior og klasse 
1-5. Det ar vært en del henvendelser om at regelverket også burde gjelde andre klasser, men 
det var ikke intensjonen i Skyttertingsforslaget. Samtidig er det viktig å fastslå at dette 
gjelder kun resultater oppnådd i 2019. En skytter som eksempelvis skjøt innendørsstevne for 
3 år siden, skal ikke benytte det stevnet som klassesettingsresultat innendørs.  

Det andre som må klargjøres er at klassesettingsreglene gjelder for begge tillatte 
skyteprogram på 15 meter, både utendørsprogrammet og det gamle innendørsprogrammet 
(Alt 1 og 2) i Skytterboka punkt 11.130 

Det tredje som må presiseres er at vi fra 1. oktober 2020 begynner å praktisere 
klassesettingen slik vi også vil gjøre i 2021. Det vil si at det er alle resultater i året fra 1. 
oktober 2019 til 30. september 2020 som vil være klassesettende for ny klassesetting fra 1. 
oktober 2020. Det vil medføre at resultater som skytes på 15 meter høsten 2019 vil få 
“dobbel” klassesettingseffekt. De vil telle både for klassesetting fra 1. januar 2020 til 30. 
september 2020, og fra 1. oktober 2020 til 30. September 2021.   



Det siste punktet som å klargjøres er tidspunkt for klassesetting til aldersbestemte klasser fra 
1. oktober 2020. Klassesettingsåret flyttes 3 måneder tidligere, slik at skyttere må nå alder 
for klassen i løpet av påfølgende kalenderår etter klassesettingstidspunktet 1. oktober. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak: 

1. Det er kun skyttere fra klasse junior, eldre junior og i klasse 1-5, og som har skutt 
offisielle DFS-program i 2019 på enten interne og/eller innberettede stevner på 15 
meter, som skal ha egen klassesetting på 15 meter i 2020. Skyttere fra disse klasser 
som har skutt stevner på 15 meter senest i 2018, eller som ikke har skutt stevner på 
15 meter, skal fra 1.1.2020 settes i samme klasse på 15 meter som de er kvalifisert 
for utendørs. Skyttere fra alle andre klasser skal skyte i samme klasse på 15 meter 
som de er kvalifisert for utendørs i 2020. 
 

2.  Begge innendørsprogram, Skytterbokas punkt 11.130 alternativ 1 og 2, gjelder som 
klassesettingsresultat for 15 meter. 

 
3. Ved ny klassesetting 1. oktober 2020, skal oppnådde resultater i perioden fra  

1.  oktober 2019 til 30. september 2020 legges til grunn. 
 
4. For aldersbestemte klasser gjelder følgende fra 1. oktober 2020: 

Skyttere som når alder for aldersbestemt klasse i løpet av påfølgende kalenderår 
etter klassesettingstidspunktet 1. oktober, skal skyte i klassen de da når alder for 
(unntatt frivillige ordninger utenom aldersbestemte klasser).    

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 85/2019 
Sak: Norgescupen i baneskyting 
Kompetanse: Vedlegg 3 i Skytterboka 

 
Norges Skytterstyre ga Norgescup (NC)-komiteen i oppdrag å se på hele NC-konseptet i sak 
123/2018, med frist 1. juni 2019. NC komiteen la fram sin utredning og innstilling til 
styremøte i juli, og i sak 55/2019 ga styret administrasjonen føringer for videre behandling. 
NC-komiteen sin rapport ligger som vedlegg til saken.   
  
I korte trekk var styrets føringer følgende:  

• Se på en alternativ gjennomføring for baneskytingen utover dagens ordning, og 
avvente 15 meter og feltskyting.   
• Vurdere om vi skal fortsette med V55 cupen, ev. ta med alle veteranklassene  
• Fortsette med Stang- og felthurtigcupen sammen med baneskyting første og andre 
runde, og kutte arrangementsbidraget til DFS sentralt.  

  
Kutt av arrangementsbidraget til DFS sentralt i Stang og felthurtig tas i sak om regelverk, og 
gjelder fra og med 2020. De to øvrige delpunktene gjennomgås i denne saken. 



I sin rapport til Norges Skytterstyre (sak 55/2019) har NC-komiteen i sin innstilling skissert 
følgende videreutvikling av Norgescupen (Frende Cup) i baneskyting:  
 
Reduseres til to runder. 1. runde i mai og 2. runde i tilknytning Landsskytterstevnet. Fem av 
seks stevner teller i NC, som kvalifiserer til en finale som avholdes på egnet tidspunkt under 
LS. I finale har skytterne med seg resultatene fra sine fem beste prestasjoner, og finalen teller 
som et sjette obligatorisk stevne. Finaleantallet er gitt av antall skiver tilgjengelig på LS-
arena, og videre beslutningen om 1 eller 2 finalelag. Reglement for finaleavvikling utarbeides 
av NC-komiteen evt. i samarbeid med NRK og/eller arenaproduksjonen.  
  
Klasse V55:  
Med bakgrunn i deltakerantall ser ikke Norgescupkomiteen nødvendigheten av å videreføre 
prøveordningen, og dermed ikke gi klasse V55 offisiell norgescupstatus. Dersom klasse V55 
får offisiell NC-status, må utvidelse av flere klasser tas med i vurderingen.   
  
Administrasjonens drøfting  
NC-komiteen ønsker å redusere kostnader og reisedøgn for deltakerne ved å fjerne den 
tredje runden i cupen. Runden er også på et tidspunkt der det er mange lokale stevner som 
skal gjennomføres i samlagene, og med hensyn til å finne mer plass til mer lokale aktiviteter 
kan det være fornuftig å frigjøre siste helga i august. Administrasjonen registrerer en nokså 
merkbar nedgang i deltakelse av tilreisende i forbindelse med siste runden av Norgescupen, 
selv om dette er noe stedsavhengig.  Dette har nok sammenheng med at det primært er de 
med premiesjanser som bruker prioriterer å delta på siste runden.   
  
Ved å legge finaleavviklingen til Landsskytterstevnet (LS) legger man til rette for at 
deltakerne kan gjennomføre NC når de er på reisefot til LS.  Når det gjelder selve 
finaleavviklingen er en LS-arena godt egnet i forhold til forutsigbarhet og konsekvent 
gjennomføring. Det er et gitt antall skiver til disposisjon, på en arena som er klargjort for 
anledningen. Det gir også langt større potensiale i forhold til synliggjøring og mediedekning. 
Vi har her mulighet til å kåre en Norgescupvinner i toppen av sesongen blant et stort 
publikum, med profesjonell arenaproduksjon og speakertjeneste, storskjerm og web-TV.  
  
Etablering av finalearena for NC i baneskyting (Frendecup) på Landsskytterstevnet gir langt 
større forutsigbarhet i forhold til antall skiver til disposisjon, også på 100 meter. Dette vil 
ivareta ytterligere handlingsrom ved fremtidige forslag om innføring og utvidelse av klasser 
som skyter om Norgescup-poeng.   
  
Administrasjonen foreslår som NC-komiteen å gjennomføre norgescupen (Frendecup) i 
baneskyting over to runder med et siste obligatorisk stevne for de ca. 100 beste skytterne  
som en prøveordning for 2021. Finalen kan legges til en ettermiddag i starten av 
Landsskytterstevnet.  
  
Veteranklasser  
Vi har nå hatt en prøveordning for klasse V55 i fire år, og norgescupen er et populært tiltak 
blant skytterne i klassen. Det er færre som deltar på siste runden, men «frafallet» er om lag 
som for klasse 3-5 og skyldes nok at det er de beste sammenlagt som prioriterer siste 



runden. Her mener administrasjonen i motsetning til NC-komiteen at klassen bør gjøres 
permanent som NC-klasse fra 2020, og avslutte prøveordningen som nå har gått over 4 år.   
  
Det har vært ønske fra mange i de eldste klassene å få telle med i NC. Dette er skyttere som 
ofte er viktige bidragsytere i skytterlagene, med «god» tid og grei økonomi som er svært 
glade i det sosiale miljøet vårt. De liker å reise rundt og treffe skyttervenner, og samtidig 
fortsatt veldig glade i å konkurrere om medaljer og troféer. Det blir ikke noe sørlig merarbeid 
å tilby NC også for disse klassene hvis man ønsker det. LS-arenaer har nok finale-kapasitet, 
og dersom styret velger å gå videre med dagens ordning er det ikke nødvendig å ha egen 
finale for disse klassene. På minussida kan bemerkes at hvis man utvider den veien blir det 
fort sterke ønsker om å også utvide NC til yngre klasser.   
  
Administrasjonen anbefaler at V55 blir en fast NC-klasse fra og med 2020, og at klassene V65 
og V73 gjennomføres som prøveordning for 2020 og 2021.  Dette i tråd med forslag fra 
Inntrøndelag skyttersamlag, som fremmet dette forslaget fra sitt ombudsmøte i 2018. 
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
1. Som en prøveordning for 2021 gjennomføres norgescup (Frendecup) i baneskyting over 

to runder med et siste obligatorisk stevne (finale) for de beste skytterne. Finalen legges 
til en ettermiddag i starten av Landsskytterstevnet. Finalen blir tellende som obligatorisk 
stevne for de ca. 100 beste som deltar i finalen fordelt på de ulike NC-klasser. Før finalen 
skytes 3 stevner over to stevnehelger med til sammen 6 stevner, hvor av de 5 beste 
teller. De siste stevnene skytes i forkant av LS.    

 
2. Klasse V55 blir fast klasse i norgescupen fra og med 2020.   
 
3. I 2020 og 2021 blir det en prøveordning med norgescup for klasse V65 og V73.   
 

Vedtak: 

1. Som en prøveordning for 2021 gjennomføres norgescup (Frendecup) i baneskyting    
over to runder med et siste obligatorisk stevne (finale) for de beste skytterne. Finalen 
legges til en ettermiddag i starten av Landsskytterstevnet. Finalen blir tellende som 
obligatorisk stevne for de ca. 100 beste som deltar i finalen fordelt på de ulike klasser. 
Før finalen skytes 3 stevner over to stevnehelger med til sammen 6 stevner, hvor av de 
5 beste teller. De siste stevnene skytes i forkant av LS.   

 
Vedtatt med 5 mot 3 stemmer. Brovold, Birkeland, Reitan, Knutsen og Michelsen 
stemte for, mens Gjerstad, Knudsen og Brøndbo Fiskum stemte mot. 
 

2. Klasse V55 blir fast klasse i norgescupen fra og med 2020.  
 

Vedtatt med 5 mot 3 stemmer. Brovold, Birkeland, Reitan, Knudsen og Michelsen                   
stemte for, mens Gjerstad, Knutsen og Brøndbo Fiskum stemte mot. 

 
3. Jens Sverre Knutsen fremmet følgende forslag: I 2020 og 2021 innføres norgescup for 

klasse V65 og V73. 



Vedtatt med 6 mot 2 stemmer. Brovold, Birkeland, Reitan, Knutsen, Knudsen og  
Michelsen stemte for, mens Gjerstad og Brøndbo Fiskum stemte mot.  

4. Norgescupen for klasse V65 og V73 innføres som en prøveordning i 2020 og 2021. 
 

Vedtatt med 5 mot 3 stemmer. Brovold, Birkeland, Knudsen, Brøndbo Fiskum og 
Michelsen stemte for, mens Gjerstad, Reitan og Knutsen stemte mot. 

5. Norgescupkomiteen skal foreslå kriterier for hvordan prøveordningene skal evalueres. 
Enstemmig vedtatt.        

 
 

Saksnummer: 86/2019 
Sak: Regelverk for Norgescupen i baneskyting 
Kompetanse: Vedlegg 3 i skytterboka 

 
Saken utsettes til neste møte. 

 
 

Saksnummer: 87/2019 
Sak: Norgescupen i baneskyting 
Kompetanse: Vedlegg 3 

 
Etter Skytterboka skal NC-komiteen velges hvert andre år. I dagens regelverk (vedlegg 3 til 
Skytterboka) er dette beskrevet slik:  
  
2. Administrasjon  
Norgescupen administreres av en komité som er oppnevnt av Norges Skytterstyre. 
Komitéen består av tre representanter (en representant fra Norges Skytterstyre, en 
representant fra Skytterkontoret og en representant for de aktive skytterne). Funksjonstiden 
for representantene er to år. Representanten fra Norges Skytterstyre er komiteens leder.   
   
Dagens NC komite består av:  
Norges Skytterstyre: Jens Sverre Knutsen (leder)  
Skytterkontoret: Toni Hovdedalen  
Aktive skyttere: Jan Kåre Moland   
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Følgende velges til NC-komite for perioden 2020-2021:  
Norges Skytterstyre: Tor Jakob Reitan (leder)  
Skytterkontoret: Morten Undseth (2020)  
Aktive skyttere: Jan Kåre Moland  
  
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 



Saksnummer: 88/2019 
Sak: Revisjon av kapittel 15 i Skytterboka 
Kompetanse: Kapittel |15 

 
Erfaringene med disiplinærsaker de siste årene har vist at det er behov for en gjennomgang 
av reglene i kapitel 15 både når det gjelder det alminnelige straffebestemmelsene, når det 
gjelder reglene om doping, og ikke minst saksbehandlingsreglene. Dette har Skytterstyret 
vært kjent med gjennom flere saker, og bedt administrasjonen komme tilbake til.   
Administrasjonen legger nedenfor fram noen av de punkter vi mener det bør arbeides videre 
med fram mot en behandling på Skyttertinget 2020.   
 
Administrasjonens drøfting  
 
Advarsel/Straff    
Skytterkontoret har hatt henvendelser fra lokale skytterlag der det har vært spørsmål om å 
ilegge et medlem advarsel for oppførsel som har vært oppfattet som problematisk – i 
forkant av en eventuell straffereaksjon.  Samtidig er det en glidende overgang mellom det å 
gi advarsel – som av mange ikke oppfattes som en straff – og det å gi en irettesettelse som 
straff i Skytterbokas kap. 15.100 § 3, som er den mildeste formen for straff. 
   
Doping  
Når det gjelder doping har man i 15.200 § 5 en bestemmelse som fastsetter minstestraff for 
doping til to år, men slik at det kan gis lavere straff unntatt ved bruk av betablokkere.  Det 
kan spørres om det burde vært mulighet til å gå under minstestraffen på to år også ved bruk 
av betablokkere, f.eks. på grunn av sosiale hensyn.  Også dette er et spørsmål som krever 
grundig drøftelse. I dopingreglementet er det også flere mindre administrative 
bestemmelser som bør gjennomgås, som vi har fått signaler om fra Antidoping Norge.   
 
Hvem ilegger straff? Ankemuligheter og Skytterstyres involvering  
Etter dagens regelverk i 15.300 er det i utgangspunktet det enkelte skytterlags årsmøter som 
avgjør om et medlem skal ilegges straff for overtredelse av skytterboka kap 15.100. Den som 
blir ilagt straff kan bringe saken inn for Appellutvalget (unntatt om det kun blir gitt 
irettesettelse). Derimot kan ikke Skytterstyret anke en slik avgjørelse dersom 
straffereaksjonen oppfattes å være for mild.  Det kan tenkes tilfeller der det gis en svært 
mild reaksjon på en alvorlig overtredelse og at man på sentralt hold føler behov for å få 
straffen vurdert av Appellutvalget.  Dette reiser imidlertid spørsmål om hvor langt man skal 
gripe inn i de enkelte skytterlags selvstyre.  
 
I tillegg til de tilfeller der et skytterlag ilegger et medlem straff, har vi situasjoner der det 
foreligge klare overtredelser, men uten at skytterlaget ønsker å reagere.  I disse tilfellene har 
Skytterstyret kompetanse til å anmelde saken til Domsutvalget.  Det er behov for en 
nærmere grensedragning i forhold til hva som skal til for at Skytterstyret skal kunne foreta 
anmeldelse.   
 
Vurdering av DFS faste advokats involvering og ressursbruk i straffe- og dopingsaker   
I saker der Skytterstyret foretar anmeldelse, følger det av kap 15.300 § 1 at det er 
Skytterkontorets faste advokat som skal fremme saken før Domsutvalget og eventuelt møte i 



muntlig forhandling. Dette gjelder både i straffesaker etter kap 15.100 og i dopingsaker etter 
kap 15.200.   
 
Etter at DFS ansatte egen juridisk sjef i 50 % stilling er det han som fremmer saken på vegne 
av Skytterstyret.  Arbeidet med å fremme saken og argumentere i domsutvalget, eventuelt 
Appellutvalget er krevende og vil kunne medføre behov for etterforskning. Dette reiser 
spørsmål om ressursbruk, særlig i saker der den som er anmeldt bestrider de faktiske forhold 
og det kan være behov for å innhente uttalelser fra vitner.   
 
Administrasjonen vil komme tilbake med en nærmere vurdering av hvordan slike saker kan 
og bør legges opp i lys av at DFS først og fremst er en breddeorganisasjon og hvor man ikke 
har muligheter til å håndtere straffesaker, herunder dopingsaker med den samme 
ressursbruk som man har innenfor idrettens organer for øvrig.  
 

Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre ber administrasjonen følge opp saker i tilknytning til flere konkrete 
straffe, doping- og saksbehandlingsbestemmelser i Skytterbokas kapittel 15. Dette for å 
forberede behandling av sakene på Skyttertinget i 2020.    
 

Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 89/2019 
Sak: Bidragsordninger i DFS 2020 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
De gjeldende bidragsordninger for DFS skal revideres for 2020. Administrasjonen foreslår 
samme ordninger som i 2019, med unntak av økt tilskudd til felt, Stang- og 
felthurtigskyting.   
  
Administrasjonen foreslår å videreføre tiltaket en ekstra sum per deltaker for 
ungdomssamlinger med feltskyting og temadag finfelt, og sette denne til 250 kroner per 
deltaker (opp 50,-). Dette ser ut til å være et positivt tiltak som har bidratt til at der er 
gjennomført flere felt-samlinger. Dette finansieres med midler fra Landslotteriet 2018.   
  
For Stang- og felthurtigskyting foreslås det å øke maks. begrensinga til 3 000 per år, og 
samtidig åpne opp for at det kan gis bidrag til åpne stevne på lik linje med feltskyting.  
  
Ordningen med utvidet reisestøtte for flere funksjoner i samlaget videreføres i 2020.   
  
 Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre godkjenner følgende bidragssatser for kurs og samlinger i 2020 
(ekstraordinære bidrag kommer i tillegg):  
 
 



Samlag:  
Kurs  Pr kurs  Pr deltaker  Maks pr år  Maks per år  
Samling for ungdomsskyttere  3 000  250 / 500*  10 000    

  
  

  
  

30 000  

Samling for 1. års senior/nybegynner (senior)  3 000  250  10 000  
Skyteinstruktørkurs (minikurs)  3 000  500  15 000  
Ungdomslederkurs   3 000  500  15 000  
Kurs i adm. og drift av skytterlag  3 000  -  -  
Aktivitetskurs   3 000  -  -  
Skyteinstruktørkurs 1/1a (godkjent av DFS)   10000  500  25 000  
Skyteskole (arrangeres av samlaget for skytterlag)  2 000  0    
Reisestøtte til samlagsinstruktør, ungdomsleder, 
utdannings-, IT-, felt- og skytebane-kontakt.  

Inntil 3 000 kr pr. år. pr. funksjon.  
(støtte etter statens rimeligste reisemåte eller kr. 2,- km)  

 * I 2020 gis det 250 kroner ekstra pr. deltaker til ungdomssamlinger med feltskyting som hovedtema. 
 
Skytterlag:  
Kurs/aktivitet  Pr kurs/samling/aktivitet  Maks per 

år  
Skyteskole  2 500    

  
5 500  

  

Temadag – bane, 15 m, skogsløp, skifelt, kne, stå, puss og 
stell, grovfelt og jegere.  

500  

Temadag – for foresatte grovfelt og finfelt  1 000  
I 2020 gis det 250 kr pr. deltaker på 

temadag finfelt for ungdoms-skyttere i 
tillegg til den ordinære satsen.   

Skyting i skolen  1-3 dager: 3 000 kr.  
4-9 dager: 4 000 kr.  

10 dager eller mer: 6 000 kr.  

6 000  

Bidrag til innovativt prosjekt   
(total pott på 30.000 kr som fordeles av DFSU)  

  10 000  

Feltskytingsbidrag – samlagsnivå eller høyere.  
Minimum 30 skudd grovfelt.   

1 500  -  

Bidrag til lag som arrangerer Stang og/eller felthurtig på 
samlag- og landsdelskretsstevner, samt åpne stevner.  

750 kr pr øvelse.  3 000  

NM skifelt  Normalprogram og sprint: 20 000  -  
NM skogsløp  Arrangeres under LS: 20000  

Sprint og stafett (samlet): 10 000  
-  

Landsdelskretsstevner skifelt og skogsløp hver for seg  2 500  -  
Samlagsstevner skifelt og skogsløp hver for seg  1 500  -  
Åpent skifelt-/skogsløpstevne   1 500  -  
Aktivitetskonkurranse skifelt og skogsløp   1. plass 8 000  

2. plass 3 500  
3. plass 3 500  

Resterende lag deler en pott på 50 000 
kr.   

2 x uttrekkspremie på kr. 5 000.  

  

Frifondmidler  Se egne retningslinjer på www.dfs.no/frifond.   
Kr. 4.000 ekstra til skytterlag som ikke har arrangert skyteskole siden 2012 videreføres inntil 
midlene fra Landslotteriet 2018 er brukt opp. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

http://www.dfs.no/frifond


Saksnummer: 90/2019 
Sak: Forslag til budsjett 2020 for DFS 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Administrasjonen la fram forslag til budsjett for 2020 for drøfting i Norges Skytterstyre. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å gjøre følgende vedtak:  
Norges Skytterstyre tar fremlagte forslag til budsjett 2020 for DFS til etterretning.  Resultatet 
av drøftingene i Norges Skytterstyre innarbeides i endelig budsjettforslag som blir lagt fram 
til Norges Skytterstyre sitt møte i desember. 
 
Vedtak: 
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 

 

Saksnummer: 91/2019 
Sak: Formål landslotteriet 2020 
Kompetanse: Kapitel 1.400 

 
Det skal gjennomføres Landslotteri 2020 og i den anledning må det bestemmes et formål 
med lotteriet.   
   
Landslotteriets formål   
I lotteriloven er kravet at «Lotteri kan bare avholdes til inntekt for et humanitært eller 
samfunnsnyttig formål». I godkjenningsbrevet fra Lotteritilsynet til DFS dat. 10.9.2001 er det 
en forutsetning at lotteriinntektene går til den delen av virksomheten som er rettet mot 
barn og unge under 18 år. Formålene med DFS’ landslotteri har etter dette vært relatert til 
ungdomsarbeid.     
 
Oversikt over tidligere formål for Landslotteriet:   
2006: Styrke kunnskaper om god våpenkultur blant ungdom og gjennomføre tiltak for 

sikkerhet ved skytebanene i DFS.   
2008:Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom økt bruk av internett som informasjonskanal. 

Videre styrke opplæringstilbudet i skytterlagene ved bruk av web-baserte opplegg.   
2011:Å tilrettelegge og styrke tillitsmannsarbeidet blant ungdom.   
2014: Styrke ungdomsarbeidet i DFS gjennom utvikling av digitale verktøy for 

kommunikasjon og publisering på mobile enheter.   
2016: Øke ungdomsaktiviteten i feltmessige øvelser i regi av Det frivillige Skyttervesen.   
2018: Øke antall skytterlag som arrangerer skyteskole for barn og ungdom i regi av Det 

frivillige Skyttervesen.   
   
Administrasjonens drøfting  
Inntektene fra Landslotteriet i 2018 ble benyttet for å støtte satsingen i «Skyteskoleåret» i 
2018. Det ble gitt 4000 kr i ekstraordinært bidrag til alle lag som arrangerte skyteskole for 



første gang etter 2013. Dette resulterte i hele 93 nye lag som arrangerte skyteskole for 
første gang etter 2013. Potten er ennå ikke tom og ordningen videreføres i 2019.    
   
Dette viser at midlene fra Landslotteriet er et viktig tilskudd til rekrutteringsarbeidet i DFS.   
  
Administrasjonen i samarbeid med DFSU ønsker denne gang at formålet skal gå til å «Styrke 
det lokale stevnetilbudet for ungdom». Dette formålet henger godt sammen med de 
tankene vi har hatt i forhold til å avholde lokale stevner for ungdommer. Disse stevene er 
ikke «attraktive» å avholde med tanke på at det kanskje kommer få skyttere, men de er 
svært viktig for det sosiale samholdet og tilbudet til de yngste skytterne våre. Vi føler at 
dette også henger sammen med temaet om å styrke ungdomsmiljøet som DFSU har vært 
opptatt av skal framsnakkes. Det er også viktig at formålet med landslotteriet ikke kommer i 
konflikt med frifondmidlene, og med dette formålet vil ikke det bli en utfordring. 
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
«Styrke det lokale stevnetilbudet for ungdom i DFS» blir formål for Landslotteriet 2020. 
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 

Saksnummer: 92/2019 
Sak: Opplegg for feltskyting LS 2020 
Kompetanse: Skytterboka kapittel 11 

 
Elverum skytterlag har fremmet forslag til program for feltskytingene ved LS 2020. Forslaget 
for grovfelt inneholder elementer som er utradisjonelle for LS, og som kan oppfattes å ikke 
være helt i samsvar med Skytterboka pkt. 11.120, Mesterskapsprogram feltskytinger – 
grovfelt.   
  
Arrangørens forslag er at ett hold skal inneholde et stillingsbytte der det skytes tre skudd i 
knestående og 3 skudd i liggende i en serie. Videre foreslås ett hold med stående 
ferdigstilling, sluttstykket i bakre posisjon, én patron og magasin med 5 patroner liggende på 
standplass. Skytetiden for hvert av de to holdene settes til 75 sekunder. Begge holdene 
foreslås skutt på avstander som er kortere enn maksimalavstanden for den enkelte figur.   
  
Administrasjonens drøfting  
Det er et spennende forslag som er fremmet, og som inneholder elementer som gir 
feltskytingen økt variasjon. Dagens feltskytinger på LS er først og fremst en presisjonsskyting 
mot feltmål på varierende avstander, der det normalt er de beste baneskytterne som også 
hevder seg best. Ved å legge inn tilleggselementer kan dette bidra til noen grad av utjevning 
av resultatene mellom de gode baneskytterne og de mer erfarne feltskytterne. Samtidig vil 
det nok fortsatt være de beste skytterne som vil beherske et slikt program best.  
  



Landsskytterstevnet er først og fremst et breddearrangement. Det er i denne sammenheng 
viktig å finne en best mulig balanse i vanskelighetsgraden mellom det å kåre sportslig verdige 
mestere, og det å gi breddeskytteren en god og motiverende opplevelse. Dette lar seg ikke 
fullt ut kombinere, og veid mot hverandre er det viktigst å ivareta breddeskytterens 
interesser.   
  
Breddeskytteren er gjerne en skytter som kun deltar i et fåtall stevner i året, og som av den 
grunn er mest fortrolig med dagens standardiserte feltprogram. I tillegg skal programmet 
være tilpasset skyttere med varierende erfaring blant både de yngste og eldste seniorene, 
samt at skyttere med varierende grad av fysiske begrensninger også bør gis muligheter til å 
delta. Det er derfor viktig å velge et program som LS og DFS er tjent med på lenger sikt.   
  
Praktisk er det ikke noe i veien for å godkjenne foreslått program. Dagens softwear kan 
benyttes, samt at det sikkerhetsmessige er innenfor det som er forsvarlig. DFS har ingen 
beskrivelse av stående ferdigstilling, noe som eventuelt må beskrives.   
  
Det er positivt med variasjon i feltoppleggene. Elementene som foreslås må gjerne benyttes i 
interne- eller åpne stevner. Når det gjelder organisasjonens prestisjestevner som SM, LDKS 
og LS bør imidlertid standardprogrammet benyttes. Konklusjonen er derfor at 
Landsskytterstevnet er best tjent med et feltopplegg som følger standardprogrammet i 
Skytterboka. Forslaget fra LS 2020 støttes derfor ikke.   
  
LS-oppleggene i grovfelt de siste årene har hatt en moderat vanskelighetsgrad i starten av 
feltrunden, for så å øke denne gradvis mot det siste holdet. Slik henger flere skyttere med 
lenger, såvel resultat- som motivasjonsmessig. Med det som bakgrunn bør det uansett ikke 
være knestående skyting på hold nummer en. I Elverum synes det spesielt viktig med en 
moderat start ettersom grovfeltløypa er vesentlig lenger enn sammenliknet med de siste 
årene.  
  
Feltutvalget drøftet saken i møte 8. oktober med følgende innstillig:   
Feltutvalget stiller seg positivt til økt variasjon i feltskytingen, og støtter forslaget om å 
benytte en serie bestående av 3 + 3 skudd i hhv. knestående og liggende skytestilling. 
Feltutvalget mener stående ferdigstilling ikke er hjemlet i regelverket, og foreslår i stedet 
liggende ferdigstilling og 6 løse patroner og tomt magasin i skål på standplass. Magasin skal 
fylles og våpen kan lades på kommando ild. Skytetid 75 sekunder på hvert av holdene.    
   
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Grovfeltskytingen på Landsskytterstevnet skal følge DFS sitt standardprogram iht. 
Skytterboka pkt. 11. 120. Opplegget skal best mulig balansere hensynet til å kåre sportslig 
verdige mestere i kombinasjon med at Landsskytterstevnet er et breddearrangement. Dette 
bør skje gjennom et feltopplegg med gradvis økende vanskelighetsgrad gjennom feltløypa.   
 

Vedtak: 

1. Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt med følgende tillegg: 
På grovfeltskytingen under Landsskytterstevnet 2020 skal innledende skyting foregå 
med 21 skudd liggende og 9 skudd knestående. På hold 1, 2 og 3 skal det på hvert hold 



skytes 6 skudd liggende med skytetid 60 sekunder. På hold 4 skal det skytes 3 skudd 
kne og 3 skudd liggende mot samme figur med skytetid 75 sekunder. På hold 5 skal det 
skytes 6 skudd knestående med skytetid 75 sekunder.  

2. Feltutvalget gis i oppdrag å se nærmere på skyteprogrammene i feltskyting, og fremme 
eventuelle forslag til endringer i Skytterbokas punkt 11.120. Enstemmig vedtatt. 

 
 
 

Saksnummer: 93/2019 
Sak: Trofeer på Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Vedlegg 3 

 
I forrige styremøte ble det innledet en drøfting i forhold til faste trofeer og vandrepremier på 
Landsskytterstevnet. Saken omhandlet mengden av trofeer, og hvem som får anledning til å 
sette opp trofeer på Landsskytterstevnet. Det var også en diskusjon knyttet til LS største 
trofe, Officerspokalen, om denne skulle sikres en evig vandring. Her er det mange prinsipielle 
spørsmål, og til denne gang vil administrasjonen starte en saksbehandling med sikte på en 
framtidig organisering av faste trofeer og vandrepremier på LS.  
 
Dette må selvfølgelig gå seg til litt over tid, og eventuelt i samarbeid med dagens givere. 
Trolig vil det være bedre om antall trofeer på sikt blir noe færre. Spesielt er det mange 
trofeer som historisk har gått til beste kvinnelige skyttere, og i 2019 virker dette nærmest 
omvendt diskriminerende for menn. Kvinnene som vinner disse trofeene har også gitt 
uttrykk for at de mener det blir feil at det er så mange trofeer forbeholdt de beste kvinnene.  
 
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak  
Norges Skytterstyre ga føringer til administrasjonen for videre arbeid med retningslinjer for 
faste trofeer/vandretrofeer til Landsskytterstevnet.  
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
  
 
 

Saksnummer: 94/2019 
Sak: Tidspunkt for Landsskytterstevnet 
Kompetanse: Skytterboka kap. 1.400  

 
Telemark skyttersamlag har sendt forslag om at Landsskytterstevnet skal arrangeres “siste 
uke i juli eller første uke i august”. Det vil i praksis si uke 30 eller uke 30 når vi snakker om 
den den helga stevnet begynner. Opprinnelig forslag er sendt som Skyttertingsforslag til 
Skytterkontoret 28. januar, mens en presisering er sendt 15. oktober. Skytterkontoret sendte 
5. februar brev til Telemark om at dette var å anse som Skytterstyrets kompetanseområde 
(Skytterboka kap. 1.400 § 4-3 f).   
  



Telemark begrunner forslaget med at det ønskes et forutsigbart reglement for når 
Landsskytterstevnet legges. Dette også etter at stevnene i 2012 og 2020 ble lagt med 
oppstart i uke 32 - neste år 7.-14. august. Telemark argumenterer med at dette er for sent i 
forhold til ferieavvikling og at det blir uheldig i forhold til skolestart.  
  
Administrasjonens drøfting  
Forslaget til Telemark er i tråd med den praksis som normalt har vært satt opp for 
Landsskytterstevnet. Siden 1996, da stevnet ble avholdt 30. Juni til 6. juli, er det kun i 2012 
og nå 2020 som har gått på andre uker enn oppstart i uke 30 eller 31.   
  
I 2012 og 2020 kolliderte ukene med Olympiske sommerleker. Det ble således i samråd med 
arrangørene gjort en flytting til uka etter. For arrangørene og DFS er en normal dekning av 
Landsskytterstevnet avgjørende, og en kollisjon med Olympiske sommerleker er slik sett 
svært uheldig om man risikerer mindre TV-dekning. Dette i forhold til viktige sponsorer og 
den oppmerksomhet som DFS får gjennom TV-dekningen. Generelt er det også slik at all 
media i perioden med olympiske leker vier det stor oppmerksomhet, som gjør at LS kommer 
i skyggen.  
  
Administrasjonen er helt enig med Telemark at de uker de ønsker er de mest optimale, men 
DFS må også ta hensyn til andre aktører som er viktige for at vi skal få mest mulig igjen for LS 
både som arrangører og organisasjon. Det er selvfølgelig særdeles viktig å legge til rette for 
flest mulig deltakere og derfor legges stevnet normalt med oppstart uke 30 eller 31. Vi så 
imidlertid at deltakelsen ble god i 2012, selv om stevnet hadde oppstart uke 32. Det viser at 
skytterne tilpasser seg når dette blir informert om i god tid før stevnet.   
  
Nå er det slik at kommende olympiske sommerleker i 2024 og 2028 ikke kolliderer med 
oppstart uke 30 eller 31. Det er således uproblematisk av den grunn å vedta at LS skal starte 
uke 30 eller 31. I tillegg til NRK er også Forsvaret en avgjørende avtalepart, som med sin 
omfattende støtte også er premissleverandør for anbefalt stevnetidspunkt.    
     
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Landsskytterstevnet skal fra og med 2021 foregå med oppstart enten i uke 30 eller 31.    
  
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 95/2019 
Sak: Klager på mangledne tildeling av Frifond-midler 2019 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Det er mottatt i alt 8 klager på tildeling av Frifond-midler 2019. Alle klagene er fra lag som 
ikke har fått tildelt midler.   
  
Administrasjonen har behandlet 6 av klagene som første instans. Fem av lagene har ikke 
registrert ungdomsleder, som er ett av kravene for å få tilskudd. Dette er et krav som DFS selv 



har satt med grunnlag i Skytterboka § 6-10. Der vi har funnet at ungdomsleder er registrert, 
men med feil funksjon eller dato, har vi godtatt disse klagene og lagene får tildelt midler.   
  
I tillegg var det en klage som gjaldt registrering av innbetalt kontingent imøtekommet. Det 
var ett lag som har registrert innbetaling for 2017 i januar 2018, og dette er rettet.   
  
De resterende klager gjelder to lag med manglende registrering av innbetalt kontingent for 
2017 i Mitt DFS. Dette er Askvoll/Holmedal og Gjerdrum, som ikke har registrert 
innbetalinger i 2017 og heller ikke feilregistrert innbetaling av kontingent i 2018.   
  
Lagene fikk tilsendt informasjon om årsak til at det ikke er tildelt midler, og har valgt å klage 
på dette.   
  
Administrasjonens drøfting  
Det er et sentralt krav fra LNU at innbetaling av medlemskontingent skal være registrert for 
grunnlagsåret 2017 i Mitt DFS. Dette blir kontrollert av LNU, og når lagene ikke har registrert 
betalt kontingent i Mitt DFS kan det ikke rettes to år i etterkant selv om det framlegges 
dokumentasjon på at kontingent er innbetalt. Vi har praktisert å rette innbetalingsdato hvis 
medlemskontingenten for grunnlagsåret er feilregistrert som innbetalt tidlig året etterpå, 
men når det ikke er registrert innbetaling i Mitt DFS kan vi ikke gjøre dette. I de tilfeller 
innbetalingsdato rettes må skytterlaget dokumentere at kontingenten er betalt.   
  
Konklusjonen er at klagene fra skytterlagene Askvoll/Holmedal og Gjerdrum ikke kan tas til 
følge, med grunnlag i at lagene ikke tilfredsstiller de sentrale grunnlagskravene for tildeling 
av Frifondmidler i 2019.   
  
Administrasjonen har sendt ut påminning til alle skytterlag med kopi til samlag om 
skytterlagene kontrollerer at innbetalt kontingent og ungdomsleder er registrert i Mitt DFS i 
forbindelse med avslutning av regnskapet. Vi har også informert om regelverket gjennom  
flere nettsaker. 
   
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Klage på manglende tildeling av Frifond-midler 2019 fra skytterlagene Askvoll/Holmedal og 
Gjerdrum avvises som følge av at det ikke er registrert innbetalt medlemskontingent for 
grunnlagsåret 2017 i Mitt DFS.   
  
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 

 

 

 

 



Saksnummer: 96/2019 
Sak: Skyttermarked.no – Egen plattform for kjøp og salg av brukt 

skytterutsyr 
Kompetanse: Kap. 1.400 

 
Det har over lengre tid kommet etterspørsler om en egen plattform for salg av diverse brukt 
skytterutstyr på internett. I dag benytter skytterne Finn.no, diverse Facebook-grupper og 
Skyttertidende til annonsering av utstyr. Noen benytter også egne Facebook-profiler, samt 
skytterlagenes hjemmesider og Facebook-sider til annonsering.  
  
Facebook har egne retningslinjer på det som angår annonsering. Her fremkommer det blant 
annet at «Kjøp, salg og bytte av skytevåpen, ammunisjon og eksplosiver mellom 
privatpersoner ...» ikke er tillatt på Facebook. Dette setter en meget stor begrensing på 
annonsering av skytterutstyr, da en således ikke kan selge «alt» på ett sted.   
  
Når det kommer til annonsering på Finn.no har også dette store begrensninger. De har ingen 
god kategoristruktur når det kommer til skyting som sport. Ved salg av utstyr må en legge 
det under meget generelle kategorier som for eksempel «Sport og friluftsliv» og «Fritid, 
hobby og underholdning». Således er det umulig for en skytter å finne skytterrelaterte 
produkter etter kategori, og de er avhengig av å benytte den generelle søkemotoren. Et 
søkefelt er veldig upresist, fordi kjøper søker på subjektive ord som en anser som relevant, 
men selger kan ha lagt ut produktene med helt andre ordvalg.  
  
I tillegg til Finn.no og egne kjøp og salg-grupper på Facebook benytter skytterne egne 
Facebook-sider, og skytterlagets hjemmeside og/eller Facebook-side. Dette vil typisk være 
synlig for vedkommendes venner, eller de som følger/ser skytterlagets side. Således er dette 
veldig tilfeldig, og ikke en metode som favner organisasjonens medlemmer i sin helhet.   
  
Administrasjonens drøfting  
I forbindelse med utvikling av vår nye Grasrot hjemmesideløsning, har det vært essensielt å 
også levere denne løsningen til LS-arrangører, noe som nå gjøres. Her dukket det opp et 
behov for en modul for privat innkvartering. Dette ble utviklet vinteren 2018/2019, og LS 
2020 har allerede tatt i bruk løsningen. Den er integrert på deres hjemmeside, samt at den 
er lokalisert på skyttermarked.no. På samme plattform ligger det allerede løsninger for kjøp 
og salg av artikler og utstyr, denne er perfekt for å samle skytterutstyr på et sted. 
Tilsvarende teknisk løsning benyttes av flere aktører i dag, for eksempel Sunnmørsposten og 
Romsdals Budstikke.   
  
Med Skyttermarked.no vil vi mye enklere samlokalisere alt kjøp og salg som angår utstyr 
tilhørende skytesporten. Det vil bli enklere å selge, samtidig som det vil bli enklere å kjøpe. 
Dette vil fort også bli en godt egnet plattform for nybegynnere som ønsker å komme inn i 
skytesporten, som kanskje ikke har råd til å foreta dyre engangsinvesteringer av nytt utstyr. 
Vi mener at dette tilbudet således kan stimulere til økt rekruttering.   
  
Selve løsningen, Skyttermarked.no, vil på mange måter fungere som Finn.no. Selger legger 
inn en annonse i løsningen, og betaler med kort via en integrert løsning med PayEx. Etter 

https://skyttermarked.no/
https://torg.smp.no/


dette blir annonsen sendt til godkjenning hos en administrator, som vil være 
administrasjonen.  All handel og betaling av utstyret skjer direkte mellom selger og kjøper.   
  
For å starte opp med salg av utstyr på Skyttermarked.no vil det medføre en oppstartspris på 
kr 10 000,- ekskl. mva., samt kr 10 000,- ekskl. mva. i årlig lisens. Lisensen dekker generelt 
vedlikehold med tilhørende nødvendig utvikling. Oppstartspris og lisens dekkes innenfor 
eksiterende budsjett.   
  
Det er nødvendig med en differensiering av kostnaden knyttet til gjenstandene som legges 
ut for salg. Vi foreslår følgende prismodell for å legge ut en annonse:  
 
Gjenstand(er) med salgspris inntil kr 300,-  Kr. 29,- (inkl. MVA) i engangsutgift  
Gjenstand(er) med salgspris i prisleie kr 300,- til 999,-  Kr. 59,- (inkl. MVA) i engangsutgift   
Gjenstand(er) med salgspris på kr 1 000,- eller mer  Kr. 99,- (inkl. MVA) i engangsutgift  
 
Vi foreslår videre at alle annonser ligger ute i 60 dager, eller inntil de er solgt.   
  
Det er stor usikkerhet knyttet til hvor mange annonser som faktisk vil bli lagt ut, da det pr i 
dag er meget vanskelig å fremskaffe en god og nøyaktig oversikt over hvor mye brukt 
skytterutstyr som faktisk selges på nett. Dog mener vi at foreslåtte priser er å anse som 
fornuftige, hvor det også vil antas at løsningen er selvfinansierende. Vi mener at det er viktig 
at hver annonse koster penger, både for å finansiere løsningen og at en slipper unødvendige 
annonser med utstyr som eksempelvis er tilnærmet gratis allerede. Slik vil en sørge for at 
markedsplassen består av relevant utstyr som skytterne har behov for. Etterhvert som 
løsningen benyttes må man evaluere og foreta en revurdering av prismodellen.   
  
Det er mulig å plassere reklame i løsningen, hvor for eksempel bedrifter kan kjøpe seg 
annonseplasseringer. Dette kan eksempelvis være bedrifter som selger skytterrelaterte 
produkter. Salg av den type plasseringer kan sørge for gode inntekter, som samtidig vil holde 
annonseringskostandene for skytterne lavt.   
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
DFS sitt nettsted Skyttermarked.no, som i 2019 ble lansert som innkvarteringsmodul til LS-
arrangører for privat innkvartering til Landsskytterstevnet, utvides med en modul for kjøp og 
salg av brukt skytterutstyr. Følgende prismodell benyttes ved lansering:  
  
Gjenstand(er) med salgspris inntil kr 300,-  Kr. 29,- (inkl. MVA) i engangsutgift  
Gjenstand(er) med salgspris i prisleie kr 300,- til 999,-  Kr. 59,- (inkl. MVA) i engangsutgift   
Gjenstand(er) med salgspris på kr 1 000,- eller mer  Kr. 99,- (inkl. MVA) i engangsutgift  
  
Løsningen skal være selvfinansierende.   
 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 

 



Saksnummer: 97/2019 
Sak: Årsjul for Norges Skytterstyre 2019-20 
Kompetanse: Kapittel 1.400 

 
Årshjulet for Norges Skytterstyre i tingperioden 2019-20 gir en enkel oversikt på hovedtema 
og når faste saker skal behandles av styret. Dette er ment som et hjelpeverktøy og delvis 
huskeliste for saker som skal til behandling.   
  
Årshjulet oppdateres etter desembermøtet. Listen over kjente saker blir oppdatert 
fortløpende, og gjennomgås et par-tre ganger i året slik at styret har god oversikt på 
innkomne saker.   
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  
Årshjul 2019-20 for Norges Skytterstyre tas til etterretning.  

 
Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
 
 
 

Saksnummer: 98/2019 
Sak: Godkjenning/midlertidig dispensasjon til bruk av optisk skive 
Kompetanse: Kapittel 13 

 
Norges Skytterstyre godkjente i sak 124/2015 hybridskive fra SIUS Ascor med optiske 
detektering i kombinasjon med akustisk detektering, til bruk på åpne stevner i DFS.   
SIUS Ascor fikk godkjent sin skive i redusert størrelse hvor det er foretatt en krymping av tre 
de ytterste ringene. Denne tilpasningen skyldes at den produserte skiva er en internasjonal 
50 cm med mindre fysisk størrelse enn DFS sin 60 cm ringskive.   
  
Skivelevereandøren Megalink AS har nå søkt om godkjenning av en skive med fullgod optisk 
teknologi. Skytterstyret har godkjent teknologien i forbindelse med godkjenning av 
hybridskiven fra Sius. Megalink skiven er også en internasjonal 50 cm skive, og således 
mindre enn DFS sin 60 cm ringskive. Dette har sammenheng med at det internasjonale 
markedet ikke opererer med 60 cm ringskive. Å framstille to forskjellige varianter hvorav den 
ene kun er for det norske markedet vil ikke være økonomisk lønnsomt.   
  
Administrasjonens drøfting  
Megalink fikk en midlertidig godkjenning av skiven i mai, og har nå lagt fram nødvendig 
dokumentasjon. Erfaring med bruk av skiven til trening og konkurranser er gode.   
SIUS Ascor fikk sin skive godkjent med forutsetning av at de tre ytterste ringene er noe 
redusert i størrelse slik at skiven blir ti-delt. Det er naturlig å legge samme forutsetning til 
grunn for godkjenning av Megalink-skiven.   
  
Med bakgrunn i tidligere vedtak om å tillate skiver med optisk detektering og skivestørrelse 
mindre enn 60 cm ringskive, vil kravet her være at leverandør dokumenterer funksjon og 
presisjon på skiven. Dette er nå gjort. Megalink bruker samme inndeling av ringverdier som 



Sius fikk godkjent, med redusert ringstørrelse 1-2-3. Administrasjonen anbefaler med 
grunnlag i søknad, testing og framlagt dokumentasjon å godkjenne optisk skive fra Megalink.   
  
Administrasjonen anbefaler Norges Skytterstyre å fatte følgende vedtak:  

1. Norges Skytterstyre godkjenner Megalink ML 2000 3D-Score 100 modifisert 60 cm    
skive for 100 meter til bruk i Det frivillige Skyttervesen. 

  
2. Det gis tillatelse til å benytte skalert skive med redusert ringstørrelse 1-2-3.  

 

Vedtak:  
Administrasjonens forslag enstemmig vedtatt. 
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